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Remissyttrande över Utfasning av ersättning för 
höga sjuklöner 

Brottsförebyggande rådet (Brå) har fått rubricerade promemoria på remiss och lämnar 
följande yttrande. Sammanfattningsvis har Brå inte några synpunkter om systemet med 
ersättning för höga sjukkostnader ska fasas ut eller inte, men tillfogar nedanstående 
kommentar.  

Ett av de skäl som lyfts fram i promemorian för att avskaffa systemet med ersättning för 
höga sjuklöner är att det finns risker för felaktiga utbetalningar. De andra skälen som anges 
för att avskaffa ersättningen är att den minskar arbetsgivares incitament att säkerställa god 
arbetsmiljö och vidta insatser för återgång till arbete för sjukskrivna samt att systemet 
nyttjas i högre utsträckning än vad som beräknades vid införandet och därför är betydligt 
dyrare. Det framgår emellertid inte i promemorian vilket av dessa skäl som väger tyngst 
eller hur de förhåller sig till varandra. 

Brå menar att en risk för felaktiga utbetalningar i sig är en tveksam grund till att fasa ut en 
ersättning i sin helhet utan att påvisa att det finns alternativa sätt att minska risken för 
felaktiga utbetalningar. Den andel utbetalningar som Försäkringskassan skattar som 
felaktiga (3,2%) är inte anmärkningsvärt hög i förhållande till andra ersättningar och det 
kan därmed inte sägas att ersättningen är extra utsatt (ESV 2023:22, Omfattningen av 
felaktiga utbetalningar från välfärdssystemen). Riksrevisionen har därtill i en 
nyutkommen rapport givit förslag på hur riskerna för felaktiga utbetalningar skulle minska 
(RiR 2023:16, Lätt att göra fel). På vilket sätt felaktiga utbetalningar inom just detta 
system gör att den bör fasas ut framkommer inte. De andra skäl som anges som grund för 
utfasningen ligger utanför Brås expertisområde. 

Detta yttrande avges av generaldirektör Mattias Larsson efter föredragning av utredare 
Henrik Angerbrandt.  


